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(Τοπική ώρα 10.30 π.μ.)

Πρώτη ημέρα .εργασιών του τακτικού Ευρωπαϊκού Συμβουλίου

Ο Αναπληρω τής Υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Α.Παπανδρέου απάντησε 

στις ακόλουθες ερωτήσεις δημοσιογράφων:

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Κύριε Υπουργέ, έχουμε ένα διήμερο σκληρών

διαπραγματεύσεων. Πιστεύετε ότι αύριο τα μεσάνυχτα θα έχετε μια νέα 

Συνθήκη στα χέρια σας;

Γ.ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Θα είναι σκληρές οι διαπραγματεύσεις. Είναι πολύ πιθανόν να 

έχουμε μια νέα Συνθήκη αύριο το βράδυ, ίσως με ένα-δυό θέματα που θα 

εκκρεμούν. Όμως, έχω την κατ’ αρχήν εντύπωση ότι η βούληση των 

περισσοτέρων είναι να κλείσει το θέμα της Διακυβερνητικής.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Ποιά είναι τα μεγάλα «αγκάθια» αυτή τη στιγμή; 

Γ.ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Υπάρχουν αρκετά σημεία τα οποία είναι μεγάλα και δύσκολα 

σ’ αυτή τη διαπραγμάτευση.

Ένα που έχει γίνει κυρίαρχο στην Ευρωπαϊκή Ένωση είναι το θέμα της 

απασχόλησης και της ανάπτυξης.

Υπάρχουν, επίσης, θέματα που αφορούν στην ελεύθερη διακίνηση των πολιτών 

με την κατάργηση των εσωτερικών συνόρων, επί των οποίων υπάρχουν 

αντιρρήσεις από το Ηνωμένο Βασίλειο και την Ιρλανδία, που θέλουν να μην 

καταργήσουν τα δικά τους εσωτερικά σύνορα.

Υπάρχουν ακόμη ζητήματα σημαντικά που αφορούν στα θεσμικά, δηλαδή την 

ισορροπία δυνάμεων μεταξύ των μικρότερων και μεγαλύτερων χωρών. Η 

Ολλανδική Προεδρία επ’ αυτού έχει καταθέσει ένα πακέτο συμβιβαστικών 

προτάσεων, βάσει των οποίων οι μεγάλες χώρες χάνουν στον τομέα των 

Επιτρόπων και κερδίζουν κάτι στον τομέα του Συμβουλίου. Και αυτό -όπως 

αντιλαμβάνεσθε- θα αποτελέσει θέμα συζητήσεων.

Θα έλεγα, επίσης, ότι, γενικότερα, η προώθηση της κοινωνικής Ευρώπης 

αναδεικνύεται ιδιαίτερα σ’ αυτή τη Συνθήκη, μέσα από τα θέματα της 

απασχόλησης, του κοινωνικού πρωτοκόλλου, του περιβάλλοντος, της
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διαφάνειας, της προστασίας των προσωπικών δεδομένων, της συναπόφασης με 

το Ευρωκοινοβούλιο (δηλαδή, την ανάδειξη του Ευρωκοινοβουλίου), της ισότητας 

μεταξύ των δύο φύλων. Μια σειρά, επομένως, θεμάτων που είναι ιδιαιτέρως 

σημαντικά για τον Ευρωπαίο πολίτη.

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Πόσο κοινοτική θέλουμε να γίνει η αρμοδιότητα για την 

απασχόληση.

Γ.ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Αυτό είναι κάτι στο οποίο, σ’ αυτή τη Συνθήκη, δεν θα 

καταλήξουμε. Θα υπάρξουν, όμως, μέτρα συντονισμού και ενίσχυσης, 

συμπληρωματικά, των εθνικών μέτρων ανά χώρα. Αυτό, όμως, είναι ένα θέμα το 

οποίο πιστεύω ότι θα συζητηθεί διεξοδικά, προκειμένου να καταλήξουμε., 

ενδεχομένως, σε νέες προτάσεις και νέες ενέργειες σε μια δεύτερη φάση. 

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΟΣ: Ποιές είναι οι σημαντικές ελληνικές κατακτήσεις στο σχέδιο 

της Συνθήκης που διαπραγματεύεσθε,

Γ.ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ: Για «κατακτήσεις» δεν μπορεί να μιλήσει κανείς, έως ότου 

κλείσει η Συνθήκη. Έχουμε μπροστά μας δύο 24ωρα, στη διάρκεια των οποίων η 

ελληνική πλευρά θα δώσει μια κρίσιμη μάχη, προκειμένου να εδραιώσουμε τα 

όποια σημαντικά βήματα που ήδη αποτυπώνονται στην πρόταση της Ολλανδικής
¿*Γν

Προεδρίας. Αυτή η πρόταση πρέπει να υιοθετηθεί. Και βεβαίως, εάν υιοθετηθεί, 

θα έχουμε σημαντικές επιτυχίες -αν θέλετε- της ελληνικής πλευράς. Έχουμε 

προτείνει σημαντικές βελτιώσεις σε ό,τι αφορά την ακεραιότητα της χώρας 

μας, τα σύνορά μας, τη ρήτρα αλληλεγγύης, καθώς επίσης σε θέματα που 

αφορούν τα νησιά μας και την ιδιαιτερότητα του Αγίου Όρους. Αυτά είναι 

θέματα ιδιαίτερου ελληνικού ενδιαφέροντος και πιστεύουμε ότι πάνω σ’ αυτά θα 

δοθούν σημαντικές μάχες για να εδραιωθούν αυτές οι προτάσεις της 

Ολλανδικής Προεδρίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
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